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Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

Tid och plats Tisdagen den 6 december 2016 kl. 8.00-11.00 

Sammanträdesrum Märtasalen, Storgatan 8, Ljungby 

Beslutande Magnus Gunnarsson (M), ordförande 

Carina Bengtsson (C) 

Anne Karlsson (S) 

Ann-Charlotte Wiesel (M) 

Jan Sahlin (M) 

Irene Olofsson (C) 

Lars Solling (FP) 

Conny Simonsson (S) 

Magnus Carlsson (S) 

Håkan Bengtsson (S) 

Gun Lindell (S) 

Kerstin Wiréhn (V) 

Jan Lorentzson (SD) 

Christer Henriksson (KD) 

Roland Johansson (ALT) 
 
Övriga 
deltagande 

 
Christer Ivarsson (MP), ej tjänstgörande ersättare 

Mattias Wanderoy (S), ej tjänstgörande ersättare 

Jonas Jönsson, kommunchef 

Eva-Marie Norén Holgersson, kommunsekreterare 

Ann-Sofie Persson, miljö- och byggchef, § 193 

Lennart Dahlberg, stadsarkitekt, § 194 

Magnus Johansson, ekonomichef, § 195-197 

Per Svensson, sektionschef, § 199 

Stefan Åberg, fastighetschef, § 200 

Ola Rosenqvist, trafikingenjör, §§ 201,205  

Ing-Marie Byström, kultur- och fritidschef, § 202-203 

Pia Davidsson, VA-chef, § 204 

Johan Håkansson, planarkitekt, § 204 
Åhörare 1 

Justerare Håkan Bengtsson 
Justeringens  
tid och plats Kansliavdelningen den 7 december 2016 

Paragrafer 192-209   

  

Sekreterare Eva-Marie Norén Holgersson 

  

Ordförande Magnus Gunnarsson 
  

Justerare Håkan Bengtsson 
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är nu justerat. Justeringen har offentliggjorts på Ljungby 

kommuns anslagstavla 

Nämnd/styrelse Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 6 december 2016 

Överklagningstid  8 - 29 december 2016  

Anslaget nedtaget 30 december 2016 

Förvaringsplats 
för protokollet Kansliavdelningen, Olofsgatan, Ljungby 

  

Underskrift Lena Karlsson 
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Ks § 192      

 

 

Fastställande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

 

1. att Revidering av beslut om sanktionsavgift vid olovligt nyttjande av 

offentlig plats i Ljungby kommun och 

 

2. att valärendet Judit Svensson behandlas under behandlas under dagens 

sammanträde. 
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Ks § 193  Ks2016/0348 406 

 

 

Ändring i taxa för Ljungby kommuns prövning och tillsyn 
enligt miljöbalken – täkter 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ändra taxebilaga 

2 i nu gällande ”Taxa för Ljungby kommuns prövning och tillsyn enligt 

miljöbalken” till följande:   

 

Klassningskod Nuvarande  

avgiftsklass 

Nuvarande 

antal timmar  

Förslag på  

avgiftsklass  

Förslag på 

antal timmar  

10.11 22 72 12 32 

10.20-1 20 64 11 28 

10.20-2 18 56 10 24 

10.20-3 16 48 9 20 

10.20-4 14 40 8 16 

10.20-5 12 32 7 12 

 

Sammanfattning av ärendet 

Miljö- och byggnämnden kommer från och med år 2017 överta tillsynen från 

länsstyrelsen på täktverksamhet i kommunen.  I samband med detta kommer 

vissa av verksamheterna betala en årlig avgift för nedlagd tillsynstid. Nuvarande 

taxa enligt miljöbalken grundar sig på Sveriges kommuner och landstings 

rekommendationer. Förvaltningen har gjort bedömningen att tillsynstiden när 

det gäller aktuella täkter ligger för högt jämfört med uppskattat tillsynsbehov. 

Som underlag för denna bedömning finns en undersökning som miljö- och 

hälsoskyddsförvaltningen i Växjö kommun utfört då de jämfört avgiftsnivåerna 

för täktverksamheter i 78 kommuner i Sverige.  

 

Motivering 

Kommunens rätt att ta ut avgifter allmänt framgår av 8 kapitlet § 3b 

kommunallagen ”Kommuner och landsting får ta ut avgifter för tjänster och 

nyttigheter som de tillhandahåller.  

För tjänster och nyttigheter som kommuner och landsting är skyldiga att 

tillhandahålla, få de ta ut avgifter bara om det är särskilt föreskrivet”. 

 

Särskilda föreskrifter om avgifter för kommunernas verksamhet finns i 

miljöbalken i 27 kapitel § 1 första stycket: ”Regeringen eller den myndighet 

som regeringen bestämmer får meddela föreskrifter om avgift för myndigheters 
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kostnader för prövning och tillsyn enligt denna balk eller enligt föreskrifter som 

har meddelats med stöd av balken samt för prövning och tillsyn med anledning 

av EU:s förordningar inom denna balks tillämpningsområde. 

Kommunfullmäktige får meddela föreskrifter om sådana avgifter när det gäller 

en kommunal myndighets verksamhet”.  

 

Taxa för Ljungby kommuns prövning och tillsyn enligt miljöbalken antogs av 

kommunfullmäktige den 29 september 2014 § 83. Efter det har vissa avsnitt i 

taxan reviderats vid ett par tillfällen.  

 

Miljö- och byggnämnden föreslår kommunfullmäktige att Taxebilaga 2 i nu 

gällande ”Taxa för Ljungby kommuns prövning och tillsyn enligt miljöbalken” 

ändras enligt nedan:   

 

Klassningskod Nuvarande  

avgiftsklass 

Nuvarande 

antal timmar  

Förslag på  

avgiftsklass  

Förslag på 

antal timmar  

10.11 22 72 12 32 

10.20-1 20 64 11 28 

10.20-2 18 56 10 24 

10.20-3 16 48 9 20 

10.20-4 14 40 8 16 

10.20-5 12 32 7 12 

 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggnämndens förslag till beslut 2016-11-16. 
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Ks § 194  Ks2016/0013 270 

 

 

Beslut om samråd av bostadsförsörjningsprogram för 
Ljungby kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslaget till Bostadsförsörjningsprogram 

med riktlinjer för bostadsförsörjningen i Ljungby kommun, 2017-2021 med utblick 

mot 2035, för samråd till samtliga partier, kommunala nämnder, förvaltningar, 

bolag, grannkommuner och statliga myndigheter. Dessutom är allmänheten 

välkommen att lämna synpunkter.  

 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar ska kommunerna minst 

vart fjärde år ta fram riktlinjer för bostadsförsörjningen. Ljungby kommun har ett 

bostadsförsörjningsprogram för perioden 2011-2015 som antogs av 

kommunfullmäktige den 26 april 2011. 

 

Syftet med Bostadsförsörjningsprogram är att: 

 ange övergripande riktlinjer för bostadsförsörjningen i Ljungby kommun,  

 utreda om utbudet av bostäder i kommunen motsvarar efterfrågan,  

 utreda bostadsbehovet för särskilda grupper,  

 utreda vilket tillskott av bostäder som krävs för att utbudet ska motsvara 

framtidens efterfrågan.  

 

Miljö- och byggförvaltningen har arbetat fram ett förslag till reviderat 

bostadsförsörjningsprogram som kommer att vara ett underlag för kommande 

arbete med översiktsplan, detaljplanering och bygglovgivning. 

Bostadsförsörjningsprogrammet ska kunna ge information till marknaden och 

allmänheten om hur den aktuella bostadsmarknaden ser ut samt hur framtidens 

behov ter sig. Den framräknade befolkningsprognosen ger en genomsnittlig 

befolkningsökning på 0,57 procent per år fram till år 2035.  

 

Programmet fokuserar på bostadsbehovet utifrån kommunens demografiska 

förutsättningar idag och i framtiden. I planen görs inga geografiska 

ställningsstaganden mer än vad som framgår i förteckningen över planberedskapen 

för kommande bostadsprojekt. Planberedskapen för bostäder ska ses över varje år. 

 

För att Ljungby kommun ska klara av att försörja den prognostiserade befolkningen 

med bostäder till 2035, behövs det planeras/byggas för:  
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• Ca 70 bostäder/år främst för hyresrätter i flerbostadshus.  

 

• Ca 60 platser i särskilda boendeformer för äldre fram till och med 2035.  

 

• Det finns behov av ytterligare cirka 12 lägenheter kopplade till en 

servicebostad i Ljungby tätort eftersom efterfrågan på bostäder i tätorten 

nära sysselsättning, fritid och service bedöms vara allra störst.  

 

• Baserat på hur mottagandet och inflyttningen av asylsökande samt 

ensamkommande barn sett ut hittills i år och prognosen inför 2017, 

uppskattas behovet vara cirka 200 nya bostäder för de kommande åren.  

 

• Hålla beredskap för minst 20 lediga studentlägenheter/år i Ljungby stad.  

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslaget till 

Bostadsförsörjningsprogram med riktlinjer för bostadsförsörjningen i Ljungby 

kommun, 2017-2021 med utblick mot 2035, för samråd till samtliga kommunala 

nämnder, förvaltningar, bolag, grannkommuner och statliga myndigheter. 
 

 

Beslutsunderlag 
Miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-11-16 och förslag till 

bostadsförsörjningsprogram. 
Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-11-22. 

 

 

 



 

Sammanträdesprotokoll 
2016-12-06 
 

8(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 195  Ks2016/0315 040 

 

 

Ram för nyupplåning 2017 samt omsättning av lån 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar  

att kommunstyrelsen under 2017 har rätt att nyupplåna, det vill säga att öka 

kommunens skulder under 2017, med totalt 100 000 000 kr samt  

 

att kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2017 har rätt 

att omsätta lån, det vill säga att låna upp belopp motsvarande belopp på de 

lån som förfaller till betalning under år 2017. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I budgeten för 2017 är det beslutat om en investeringsnivå på 184 mkr. 

Därutöver tillkommer överförda investeringar från 2016, vilket beräknas 

ligga på 71 mkr.  

Resultatet med tillägg för avskrivningar uppgår till 98 mkr. Det innebär att 

det finns ett behov av nyupplåning på 100 mkr för 2017. 

 

Kommunfullmäktige måste utöver nyupplåning även besluta om att 

kommunstyrelsen har rätt att omsätta befintliga lån. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar  

att kommunstyrelsen under 2017 har rätt att nyupplåna, det vill säga att öka 

kommunens skulder under 2017, med totalt 100 000 000 kr samt  

 

att kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2017 har rätt 

att omsätta lån, det vill säga att låna upp belopp motsvarande belopp på de 

lån som förfaller till betalning under år 2017. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-11-14. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-11-22. 
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Ks § 196  Ks2015/0439 420   

 

 

Verksamhetsplan för miljöfond 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta förslaget till verksamhetsplan för miljöfond. 

Under 2017 flyttas sista ansökningsdatum fram till 31 mars för beslut i maj. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2016, i ärendet om budget för 2017, 

att kommunledningsförvaltningen årligen får 200 000 kronor till miljöfond. 

Samtidigt fick förvaltningen i uppdrag att ta fram ett regelverk för hur 

pengarna ska användas. Frågan initierades i arbetsutskottet redan i 

december 2015.  

 

Syftet med miljöfonden är att främja metoder eller projekt som leder till hållbar 

utveckling. Det ska bli enklare för kommunala verksamheter att bli klimatsmarta 

och hållbara och att samarbeta i dessa frågor. Förvaltningarna kunna söka medel 

för klimatprojekt, aktiviteter eller åtgärder som ger ett långsiktigt resultat. 

 

Verksamhetsplanen har tagits fram i samarbete mellan miljö- och 

byggförvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att anta förslaget till 

verksamhetsplan för miljöfond. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens och miljö- och byggförvaltningens förslag till 

verksamhetsplan för miljöfond 2016-10-26. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-11-22. 

 

 

Skickas till 
Samtliga förvaltningar
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Ks § 197  Ks2016/0332 040 

 

 

Införande av statistikverksamhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunledningsförvaltningen ska införa en 

avskild statistikenhet på ekonomiavdelningen. 

 

Finansiering sker inom ekonomiavdelningens befintliga budget. 

 

Uppföljning ska ske till arbetsutskottet om ett år. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen föreslår att en avskild statistikavdelning 

införs på ekonomiavdelningen. Anledningen är att det skulle ge kommunen 

tillgång till Statistiska Centralbyråns (SCB) leveranssystem för microdata 

(MONA). SCB kräver att kommunen har ett beslut gällande en avgränsad 

statistikavdelning för att kunna leverera det systemet, eftersom MONA-

databasen innehåller individbaserad data och därför kräver att hanteringen 

ska omfattas av sekretess.  

 

Tillgången till MONA möjliggör för kommunen att hämta hem unikt 

sammanställda rapporter efter kommunens behov samt möjliggör minskade 

beställningskostnader från SCB. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen beslutar att 

kommunledningsförvaltningen ska införa en avskild statistikenhet på 

ekonomiavdelningen, att finansiering sker inom ekonomiavdelningens befintliga 

budget och att uppföljning ska ske till arbetsutskottet om ett år. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-11-14. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-11-22. 

 

 

Skickas till 
Statistiska Centralbyrån
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Ks § 198  Ks2015/0222 005   

 

 

Policy för bredband 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ändra förslaget till policy så att sista meningen i 

fjärde stycket ska lyda ”Begreppet bredband innebär att anslutningen har hög 

överföringshastighet i båda riktningarna. Ambitionen är också att den ska vara 

stabil och tillförlitlig.” 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anta 

kommunstyrelsens förslag till policy för bredband och att policyn för fiber för 

bredband upphör att gälla. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunledningsförvaltningen har tagit fram ett förslag till policy för bredband 

som ska ersätta policyn för fiber för bredband som antogs av 

kommunfullmäktige den 19 mars 2013. Förslaget till ny policy innehåller 

Ljungby kommuns mål för bredbandsutbyggnad, samt kommunens ansvar och 

koppling till ägardirektiven för Ljungby Energi. 

 

Arbetsutskottet föreslår att kommunfullmäktige beslutar att anta policy för 

bredband och att policyn för fiber för bredband upphör att gälla. 

 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens förslag till policy 2016-11-14. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 2016-11-22. 

 

Yrkanden 
Roland Johansson (ALT) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till policy. 

 

Jan Lorentzson (SD) yrkar att sista meningen i fjärde stycket ska lyda Begreppet 

bredband innebär att anslutningen har hög överföringshastighet i båda 

riktningarna. Ambitionen är också att den ska vara stabil och tillförlitlig.  

 

Irene Olofsson (C) yrkar att tillgång till bredband läggs till efter ordet 

Begreppet, i samma mening som ovan. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag 

med Jan Lorentzsons (SD) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen gör 

så. 
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Ks § 199  Ks2016/0117 616 

 

 

Svar på motion om att starta utbildning för nyanlända i 
Ljungby 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraten Melena Jönsson yrkar i en motion i april 2016 att Ljungby 

kommun utreder och startar den första samhällsorienteringen för nyanlända i 

kommunens regi för att dels spara pengar på utbildningen och dels spara resor 

till Alvesta. 

 

Sedan december 2010 finns en lag i Sverige som innebär en skyldighet för 

landets kommuner att erbjuda grundläggande samhällsorientering på modermål 

eller annat språk som den studerande behärskar. Kursen ska omfatta minst 60 

timmar och målgruppen är alla nyanlända vuxna. Redan 2009 började 

kommunerna i Kronobergs län att planera för en gemensam utbildning i 

samhällsorientering för att kunna erbjuda en bra utbildning så snart som möjligt 

för de nyanlända samtidigt som kommunerna tillvaratar de ekonomiska och 

personella resurserna.  

 

Socialförvaltningen har tillfrågat barn- och utbildningsförvaltningen om 

möjligheterna att starta egen utbildning inom kommunen, men barn- och 

utbildningsförvaltningen ser inte att det finns så stora möjligheter att ordna 

undervisning till lägre kostnad än den som bedrivs idag. 

 

Avtalet mellan Alvesta kommun och socialförvaltningen i Ljungby innebär att 

ersättningen som betalas i normalfallet är 8000 kronor per deltagare exkl. moms. 

Om det inte går att undvika små grupper med fem deltagare eller färre så är 

kostnaden 11 000 kronor exkl. moms. Hittills har det alltid gått att få ihop med 5 

deltagare eller fler. Avtalet löper kalenderårsvis. Eftersom den senaste tidens 

flyktingströmmar formerats mer språkhomogent har Alvesta kommun utlovat att 

de framöver kommer ta över ansvaret/administrationen/samt kostnaden av 

resorna för deltagare. Just nu är det hemkommunen som ansvarar för dessa. 

 

 

Utifrån ovanstående utredning som underlag görs bedömningen att det i nuläget 

inte finns tillräckligt starka skäl för att starta upp samhällsorientering i egen regi. 

Den verksamhet som bedrivs i samverkan med Alvesta kommun bedöms vara av 

god kvalitet vilket också utvärderingar från deltagare visar på. Möjligheten att få 
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tillräckligt stort underlag för mindre förekommande språkgrupper talar emot 

verksamhet i egen regi. Möjligheten att anordna undervisning till en lägre 

kostnad bedöms inte heller vara så stora. 

 

Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

 
Beslutsunderlag 
Socialförvaltningens tjänsteskrivelse. 

Socialnämndens förslag till beslut 2016-11-23.
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Ks § 200  Ks2015/0380 101   

 

 

Gör iordning en fotbollsplan vid Astradskolan. Svar på 
motion 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet återremitteras till tekniska nämnden för 

ett utökat beslutsunderlag med kostnadsberäkningar för att grusa upp befintlig 

plan. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion daterad november 2015 vill Socialdemokraterna Pia Johansson och 

Håkan Bengtsson att man ställer i ordning fotbollsplanen på Astradskolan så att 

den blir spelbar, antingen som grusplan eller med konstgräset som var på 

Lagavallen. 

 

Tekniska förvaltningen redogör den 7 november 2016 för att konstgräset som 

låg på Lagavallen är uttjänt och innehåller även granulat som kan fastna på 

elevernas skor och följa med in i skollokalerna och skräpa ner. Det krävs även 

ett underarbete innan konstgräset kan läggas ut som kostar mycket. Det blir en 

hög investering för att använda ett redan uttjänt konstgräs. Vidare skriver 

tekniska förvaltningen att iordningställande av planen med grus skulle kunna 

innebära en lägre kostnad. 

 

Tekniska förvaltningens fastighetsavdelning arbetar med en 

lokalförsörjningsstrategi för kommunägda lokaler. I strategin ingår planer för 

när och vad som ska göras med bland annat Astradskolan. 

Fastighetsavdelningen föreslår i lokalförsörjningsstrategin att Astradskolan ska 

byggas om inom 10 år. Beroende på hur Astradskolan kommer att byggas om 

kan skolgården och fotbollsplanen påverkas. Beslut om detta kommer att fattas 

politiskt. 

 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen då behovet 

av översyn på hela Astradskolan ingår i lokalförsörjningsstrategin, som kommer 

att beslutas inom det närmaste året. Fotbollsplanen kommer därmed att planeras 

i samband med förändring av Astradskolan. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2016-11-07. 

Tekniska nämndens förslag till beslut 2016-11-29. 
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Yrkanden 
Anne Karlsson (S), Håkan Bengtsson (S), Magnus Carlsson (S) och Kerstin 

Wiréhn (V) yrkar att motionen ska beviljas. 

 

Kerstin Wiréhn (V) yrkar att ärendet återremitteras till tekniska nämnden för ett 

utökat beslutsunderlag med kostnadsberäkningar för att grusa upp befintlig plan. 

Jan Lorentzson (SD) och Carina Bengtsson (C) yrkar bifall till Wiréhns (V) 

yrkande. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet 

enligt Wiréhns (V) med flera yrkande eller om ärendet ska avgöras idag och 

finner att kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet enligt Wiréhns (V) 

med flera yrkande. 
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Ks § 201  Ks2015/0420 310   

 

 

Angående trafiksituationen i Ljungby centrum, Vilse i 
pannkakan. Svar på motion 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen då det 

aktuella området är utmärkt med vägmärken för gångfart och högerregeln gäller. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Till kommunfullmäktige har motion om trafiksituationen i Ljungby centrum, i 

korsningen Storgatan, Stationsgatan och Föreningsgatan inkommit. Motionären 

anser att det är oklart vilka trafikregler som gäller i korsningarna och på det nya 

gångfartsområdet och anser att skyltar och andra hjälpmedel ska sättas upp. 

 

Det aktuella gångfartsområdet är utmärkt med vägmärke E9 Gångfartsområde, 

som innebär att fordon inte får framföras med högre hastighet än gångfart. 

Korsningarna är inte reglerade med väjningsplikt från något håll. Därmed gäller 

den högerregeln och förare har väjningsplikt mot fordon som kommer från 

höger sida.  

 

Något vägmärke som anger högerregeln finns inte, då det är en grundläggande 

trafikregel enligt Trafikförordningen. Det är när man frångår dessa 

bestämmelser med annan trafikföreskrift som utmärkning av föreskrift ska ske.  

Ovanstående trafikregler kring gångfartsområde och högerregeln är 

grundläggande trafikkunskaper som man som fordonsförare måste känna till.  

 

Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen då det 

aktuella området är utmärkt med vägmärken för gångfart och högerregeln gäller. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2016-11-04. 

Tekniska nämndens förslag till beslut 2016-11-29. 

 

Yrkanden 
Kerstin Wiréhn (V) yrkar bifall till motionen. 

 

Ann-Charlotte Wiesel (M) och Roland Johansson (ALT) yrkar bifall till tekniska 

nämndens förslag att avslå motionen. 
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Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige bifaller 

motionen enligt Wiréhns (V) yrkande eller avslår motionen enligt Wiesels (M) 

med flera yrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige avslår 

motionen.
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Ks § 202  Ks2016/0266 821 

 

 

Svar på motion om minnesplats för Dick Meijer i Ljungby 
Arena 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion från den socialdemokratiska fullmäktigegruppen genom Pia 

Johansson föreslås att en minnesplats i Ljungby Arena tilldelas en av Ljungbys 

legender, Dick Meijer. 

 

I Ljungby Arena finns en permanent fotoutställning om föreningen IF Troja-

Ljungby, om deras spelare, ledare och supporters under de år som föreningen 

varit aktiv. På en särskild plats i Ljungby Arena finns bilder just på Dick Meijer 

tillsammans med andra betydande supportrar i föreningen. Att hedra supportrar i 

en förening är inte Ljungby kommuns sak, utan det måste vara föreningen som 

själv bestämmer vem och vilka man ska hedra. 

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår fullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-10-10. 

Kultur- och fritidsnämndens förslag till beslut 2016-11-23. 

 

Yrkanden 
Anne Karlsson (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen föreslår att fullmäktige bifaller 

motionen enligt Anne Karlssons (S) yrkande eller avslår motionen enligt kultur- 

och fritidsnämndens förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen föreslår 

att fullmäktige avslår motionen. 
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Ks § 203  Ks2016/0239 816 

 

 

Svar på motion om att utreda fritidsgård för ungdomar i 
gymnasieåldern 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige att bifalla den första att-satsen i 
motionen, "att utreda behovet av en fritidsgård för ungdomar i gymnasieåldern" 

och ger kultur- och fritidsnämnden, barn och utbildningsnämnden och 

socialnämnden ett gemensamt uppdrag om att utreda behovet av en fritidsgård 

för ungdomar i gymnasieåldern. 

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå den andra och 

tredje att-satsen i motionen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion daterad 2016-08-16 yrkar Emma Johansson (S) och Matija 

Rafaj (S): 

- Att utreda behovet av en fritidsgård för ungdomar i gymnasieåldern 

- Att presentera hur en sådan kommunal mötesplats med utbildade 

fritidsledare ska se ut 

- Att man arbetar för att bygga upp en verksamhet för dessa 

ungdomar genom att ta med kostnaderna i budgetarbetet för 2018 

 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2014-12-17 ge förvaltningen i 

uppdrag att utreda frågan om en mötesplats för ungdomar i gymnasieåldern.  

2015-04-20 presenterades för kultur- och fritidsnämnden en i grova drag 

tilltänkt mötesplats för gymnasieungdomar och till en beräknad kostnad av 

3.3 mkr. I driften beräknades 6.0 årsarbetare, öppet  

6 dagar i veckan, hyreskostnad samt kostnader för verksamhetsinnehåll. 

Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2015-04-20 att i 2016 års budget äska 

3.3 mkr till ungdomsgård. Kultur- och fritidsnämnden vann inget gehör i 

denna fråga. 

 

I början av 2015 inkom en skrivelse till kultur- och fritidsnämnden från 

ungdomsrådet om önskemål om en mötesplats i Ljungby för ungdomar i 

gymnasieåldern. På inflytandedagen 2015-05-27 deltog tjänstemän från 

barn- och utbildningsförvaltningen, socialförvaltningen och kultur- och 

fritidsförvaltningen för att lyssna in ungdomarna om hur de skulle vilja 

forma en fritidsgård för äldre ungdomar. 
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Teater 16 fick under oktober i år besked om att de av Allmänna arvsfonden 

fått beviljat drygt 3 mkr till det 3-åriga projektet Vår scen. Vår scen är en 

möteplats för kulturintresserade ungdomar 16 år och äldre. Målsättningen 

med projektet är att skapa en kreativ möteplats för unga i Ljungby 

kommun.  

 

Om kommunfullmäktige bifaller motionen är det viktigt att belysa 

frågeställningen ur flera perspektiv, samt inhämta erfarenhet och kunskap 

från inte bara kommunens egna förvaltningar, utan också från andra 

myndigheter och intresseorganisationer. Utredningen bör genomföras på 

kommunövergripande nivå, för att betona och få ett helhetsperspektiv. 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår fullmäktige att bifalla den första att-satsen i 
motionen, "att utreda behovet av en fritidsgård för ungdomar i gymnasieåldern". 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att ge kultur- och fritid' 

barn och utbildning- och socialnämnden ett gemensamt uppdrag om att utreda 

behovet av en fritidsgård för ungdomar i gymnasieåldern. 

 

Kultur- och fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå den andra och 

tredje att-satsen i motionen. 

 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse 2016-10-04. 

Kultur- och fritidsnämndens förslag till beslut 2016-11-23. 
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Ks § 204  Ks2016/0351 310 

 

 

Yttrande över vägplan för ombyggnad av E4 Ljungby-
Toftanäs delen Kånna-Lagan i Ljungby kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att de inte har några ytterligare synpunkter inför 

fastställelseprövningen av vägplanen för ombyggnad av E4, delen Kånna-Lagan. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av att väghållningsmyndigheten Region syd begär 

fastställelseprövning av vägplanen hos trafikverket, får Ljungby kommun 

tillfälle att yttra sig över vägplanen innan beslut fattas.  

Vägplanen omfattar ombyggnad av väg E4, Ljungby – Toftanäs på delen 

Kånna- Lagan. 

Vägplanen har granskats under tiden 2016-05-03 --2016-05-27. Under 

granskningstiden har 12 yttrande inkommit till trafikverket och dessa har 

kommenterats i särskilt utlåtande. Efter länsstyrelsens yttrande över 

vägplanen 2016-08-31 har trafikverket ändrat i vägplanen. Detta ändrings-

PM är daterar 2016-10-21. 

 

Förändringar har gjorts i Trafikverkets förslag till vägplan och 

nedanstående punkter avviker från Ljungby kommuns yttrande eller är 

viktiga i det fortsatta arbetet med motorvägsutbyggnaden: 

Vattenskydd 

För delen Kånna-Lagan har trafikverket ökat skyddet för åsens grundvatten 

där åsformationen är genomsläpplig. Detta gäller främst kompletterande 

vattenskydds-åtgärder inklusive haveriskydd på den sydligaste delen av 

vägsträckan (sträckan 0/000-0/300). 

Trafiksäkerhet 

I Kånna menar trafikverket det inte är motiverat med en ny 

cirkulationsplats. Ombyggnationen till motorväg innebär att 

framkomligheten och säkerheten på E4 förbättras, vilket minskar behovet 

av omdirigering i framtiden. 

Trafiken under byggtiden är problematisk. Trafikverket kommer att utreda 

vidare behovet av omledning och åtgärder, hur fordon som arbetsfordon 

och räddningsfordon ska ta sig fram samt om hastighetssänkning ska ske på 

omledningsvägar. Dialog med kommunen om detta är viktig. 
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Buller 

Ytterligare bullerskyddsåtgärder föreslås jämfört med 

granskningshandlingen för Össlöv 3:14 och Trotteslöv 2:13. Det handlar 

om skyddad uteplats och fönsteråtgärder. 

Gestaltning 

Ljungby kommun önskar i yttrandet en lika genomarbetad gestaltning av 

trafikplatsen Ljungby norra som den som föreslås för Ljungby södra. Det är 

viktigt att kommunen kan vara delaktig i det fortsatta arbetat med gestaltningen, 

bland annat av trafikplatserna. 

Tekniska förvaltningen och miljö- och byggförvaltningen föreslår att 

kommunstyrelsen svarar att de inte har några ytterligare synpunkter inför 

fastställelseprövningen av vägplanen för ombyggnad av E4, delen Kånna-

Lagan. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse 2016-12-01. 

Tekniska förvaltningens och miljö- och byggförvaltningens tjänsteskrivelse 

2016-12-05. 

 

 

Skickas till 
Trafikverket  
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Ks § 205  Ks2016/0352 346   

 

 

Revidering av beslut om sanktionsavgift vid olovligt 
nyttjande av offentlig plats i Ljungby kommun 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige ändrar antaget beslut om att 

införa sanktionsavgifter då trafikanordningsplan inte lämnats in i samband med 

arbeten på kommunal mark. Beslutet ska ändras till; Kommunfullmäktige antar 

regelverket Handbok - arbete på väg och inför därmed möjligheten att ta ut 

sanktionsavgifter då trafikanordningsplan har lämnats in till kommunen i 

samband med arbeten på kommunal mark och denna inte efterlevs. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 26 november 2014 att anta regelverket 

Handboken-arbete på väg. Denna handbok gäller först och främst vid 

väghållningsarbeten som sker på allmänna vägar och gator där kommunen är 

väghållare. Den gäller även för övriga aktiviteter, uppställningar och 

belamringar som utförs i gaturummet inom en kommun. I handboken finns 

också fastställda sanktionsavgifter. 

 

I beslutet står ”Kommunfullmäktige antar regelverket Handbok – arbete på väg 

och inför därmed möjligheten att ta ut sanktionsavgifter då trafikanordningsplan 

inte har lämnats in till kommunen i samband med arbeten på kommunal mark.” 

Lydelsen av beslutet är inte rättsligt gångbart. Arbeten som sker på allmän 

platsmark utan trafikanordningsplan och polistillstånd är brott mot 

ordningslagens tredje kapitel och kan inte regleras genom att kommunen tar ut 

sanktionsavgifter, utan ska utredas som brott och eventuellt straff ska utdömas 

av domstol. 

 

Därför bör skrivelsen för att ge önskad befogenhet att utöva kontroll ändras så 

att sanktionsavgift får tas ut när inlämnad trafikanordningsplan inte efterföljs. 

Den som ansöker om trafikanordningsplan förbinder sig att följa regelverket 

Handbok - arbete på väg samt övriga anvisningar som meddelas av tekniska 

förvaltningen i samband med arbetet och har därmed ingått ett avtal med 

kommunen att sanktionsavgift kan dömas ut när trafikanordningsplanen inte 

efterlevs. 

 

Tekniska förvaltningen föreslår att kommunfullmäktige ändrar antaget beslut 

om att införa sanktionsavgifter då trafikanordningsplan inte lämnats in i 

samband med arbeten på kommunal mark. Beslutet ska ändras till; 
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Kommunfullmäktige antar regelverket Handbok - arbete på väg och inför 

därmed möjligheten att ta ut sanktionsavgifter då trafikanordningsplan har 

lämnats in till kommunen i samband med arbeten på kommunal mark och denna 

inte efterlevs. 

 

Beslutsunderlag 
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse 2016-12-01. 
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Ks § 206  Ks2016/0353 102   

 

Valärende - J Svensson 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner Judit Svenssons (C) avsägelse från uppdraget som 

ordförande och ledamot i personal- och arbetsmarknadsutskottet. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att utse Carina Bengtsson (C), som tills nu varit 

ersättare i utskottet, till ledamot och ordförande i personal- och 

arbetsmarknadsutskottet från och med den 1 januari 2017. 

 

Kommunstyrelsen utser Judit Svensson (C) till ersättare i personal- och 

arbetsmarknadsutskottet från och med den 1 januari 2017. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Judit Svensson (C) avsäger sig i skrivelse den 5 december 2016 uppdraget som 

ordförande och ledamot i personal- och arbetsmarknadsutskottet från den 1 

januari 2017. 
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Ks § 207    

 

 

Redovisning av delegationsbeslut 
 
Sammanfattning av ärendet 
Det finns inga delegationsbeslut anmälda. 
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Ks § 208    

 

 

Redovisning av meddelanden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelanden. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från Ljungby Energi AB sammanträde 2016-11-07. 

2. Protokoll från Ljungby Energinät AB sammanträde 2016-11-07. 

3. Protokoll från Ljungbybostäder AB sammanträde 2016-10-26. 

4. Protokoll från gemensamma nämnden sammanträde 2016-11-

14. 

5. Länsstyrelsen i Jönköpings län har den 15 november 2016 

beslutat att bevilja Ljungby kommun 362 823 kronor i i bidrag 

för insatsen Projekt Blåljusinstruktör. Se bifogad skrivelse. 

6. Länsstyrelsen i Kalmar län har den 28 november 2016 beslutat 

att avslå Eolus Vind ABs ansökan om vindkraft på fastigheterna 

Simmarp 1:18 i Ljungby kommun. 

Beslutsunderlag 
Kommunledningsförvaltningens redovisning 2016-11-30. 

 

 

 



 

Sammanträdesprotokoll 
2016-12-06 
 

28(28) 

   
Kommunstyrelsen 

 

 

Justerandes sign   

 

 

Ks § 209      

 

 

Informationsärenden 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Sammanfattning av ärendet 
1. Kommunstyrelsen informerar. 

 

Kommunledningen har enligt uppdrag från kommunstyrelsen haft möte 

med representant för Telia för att samtala om den framtida 

telekommunikationen. Telia informerade om att fast mobil erbjuds till de 

som blir av med sin fasta lina när 22 ADSL-stationer i Ljungby kommun 

läggs ner i november 2017. Brev skickas till de 870 kunder som berörs. 

 

Kommunen framförde vikten av att trygghetslarm fungerar varpå Telia 

meddelade att regeringen har tagit bort det ansvaret från dem och att det 

ansvaret nu ligger på kommunen. 

 

 

 


